
ŘÍJNOVÝ LIST 2021    

                         

                                                      Farního sboru
Českobratrské církve evangelické v Chrástu                                    

„Nechť je mezi vámi takové smýšlení, jako v Kristu Ježí-
ši…“                                                            Filipským 2,5

Být jako Bůh. Tak to začalo podle Bible jít s lidmi z kopce.
Lživé  ujištění  hada  z ráje,  že  Adam  s Evou  nezemřou,
když  budou  jíst  lákavé  plody  ze  stromu  ve  středu
zahrady.  Prý se jim jen otevřou oči  a  budou jako Bůh
znát dobré i  zlé. Chtít být jako Bůh. Obejít  se bez něj,
emancipovat  se  ve  falešné  svobodě,  přivlastnit  si
vlastními silami, co patří jemu – to je počátek lidského
hříchu, skrze nějž do světa vstupuje rozdělení a smrt.
Ale chtít být jako Bůh je ve své podstatě krásný program,
který  hluboce  odpovídá  tomu,  co  je  nejvlastnějším
posláním  a  určením  člověka,  stvořeného  k Božímu
obrazu:  Bohu  se  podobat,  s Bohem  se  sjednotit.  A
Kristus nám otevírá tu pravou cestu, jak být jako Bůh:
„Způsobem bytí byl roven Bohu, a přece na své rovnosti
nelpěl, nýbrž sám sebe zmařil…“ (Fp 2,6-7) 
Chtějme být  jako  Bůh.  Ne  v pyšném učinění  se  mírou
věcí,  ve  vzestupu  zdola  vzhůru,  ale  v přijetí  Kristova
sestupu shora dolů, na cestě služby a sebevydání. Ani ne
ve  falešné  pokoře  a  křečovité  snaze  se  sami  Kristu
připodobnit,  ale v přijetí vlastní  omezenosti a radostné
odevzdanosti Boží milosti.  







Proběhlo...
11.9.  jsme  putovali  Plas  do  Kralovic,  kde  jsme  dělali
předskokany Viktorii a Františkovi:

19. 9. jsme slavili tradiční poděkování za úrodu:



Kralovické hravé léto

Během  prázdninových  měsíců  jsme  v  kralovickém
kostele  uspořádali  tři  koncerty  s  názvem  Kralovické
hravé  léto.  Vystoupily  kapely  vanSwing  a  PPLP  a  duo
Viktorie  Dugranpere  a  František  Tomášek.  Všechny
večery uvedlo slovo některého ze farářů a program pro
děti. 



Quo vadis, ČCE?

Kam kráčíš? Lepší asi je zeptat se: Kam pluješ? Vždyť 
církev je spíš loď než pocestný. Koho se na to zeptat?
Někoho u kormidla nebo na kapitánském můstku? Je 
vůbec nějaká mapa? Nebo ji máme vytvořit?
Nebo se zeptat někoho od plachet? Odkud vítr fouká? 
Jak plachty nastavit?
Nebo: Máme vůbec vesla? Máme se zeptat veslařů, kolik
mají sil a na jaké tempo si troufají?
Nebo se zeptat všech na lodi, co se jim na téhle cestě líbí
nebo co si od ní slibují?
Nebo bychom se měli zeptat, jaký je cíl? Koho se vlastně 
zeptat?
Přemýšlení o církvi, resp. o jejím budoucím uspořádání,
je v poslední době neseno převážně motivem 
„(finanční) udržitelnosti“.Bude dost peněz na platy 
farářů a provoz sborů?

Nakolik jsou vůbec potřeba faráři?
Bez farářů vášnivě zaujatých teologií to nepůjde. My 
faráři jsme začali fušovat do terapie, psychologie, 
managementu, stavebnictví, PR, sociální práce… V tom 
jsme více méně špatní. A rozhodně zastupitelní. V 
teologii zastupitelní nejsme.
Je nutné přesvědčivě, silně, výrazně interpretovat život 
kristovsky. A to je těžké a chce to hodně energie, 
trpělivosti a kreativity. Doba se totiž v posledních 
desetiletích dost posunula, je výrazná a jednostranná v 
chápání života. Tím proniknout – to chce hodně energie, 
síly, teologické erudice.
Farářů bude stačit patrně méně, budou moci pracovat 
na menší úvazek (z mé zkušenosti to může být 



osvobozující), budou připravovat dobré programy, aby s 
nimi mohli pracovat i laici…

Jak přemýšlet o svém sboru? Mně to vychází takhle:
a) Odvíjet přemýšlení od Krista, od kristovské „události“, 
od toho, jaký průhled se otvírá, jaká změna se děje. Bez 
toho je církev dávno ztroskotaný vrak.
b) Odvíjet přemýšlení od toho, jak to v našem sboru je, 
co se děje s námi a mezi námi. Pak může převládnout 
vděčnost. Moje zkušenost: Může nás být málo, a přesto 
to může být krásné. Bez toho nás zlomí „negativní vize“.

Když budeme odvíjet přemýšlení o církvi od toho, kolik 
nás je, jak sehnat víc peněz, jak udělat PR, jak to podle 
(tabulkových) odhadů bude, co (všechno) musíme 
udělat, aby náš sbor mohl dál existovat atp., tak to bude 
stejné, jako když začneme přemýšlet o svém manželství 
zvenku, bez tepla vztahu, nebo dokonce bez toho 
druhého.
Pak se nutně objeví „negativní vize“. I apely, které 
vypadají pozitivně (na „otevřenost“ sborů a jejich 
„sebevědomí“, neřkuli vypočítávání, kolik procent z platu
bychom měli platit, abychom mohli mít „hlavu vzhůru“), 
se těmi negativními vizemi (nebo bludy) stanou.

Moje vize církve budoucnosti je taková:
– Budou („jen“?) malá, živá, aktivní, ekumenická 
společenství.
– Když to, co se ve sboru děje, bude stát za to, peníze 
budou…
Oboje považuji za dobrou zprávu.

Pavel Jun (z časopisu Český bratr 7+8/2021)



Co je nového s Útočištěm?

1.9. jsme spustili sbírku. 
Na transparentním účtu se za první 
měsíc shromáždilo více než tři 
čtvrtě milionu korun!  Děkujeme 
všem dárcům. 
Stále  je  možné  přispívat  na  sbírkový  účet
6015088399/0800. Dosáhneme do konce roku milionu?

Druhou  dobrou  zprávu  jsme  dostali  z ústředního
představenstva  Jeronymovy  jednoty:  Útočiště  získá
v příštím roce výtěžek Hlavního daru lásky Jeronymovy
jednoty. Ten např. letos přesáhl milion korun.

Neustávejme v modlitbě za smysluplné naplnění našeho
záměru  a  v  hledání  dalších  potřebných  zdrojů.  Je  to
nadějné!



Připravujeme poslední vydání časopisu Poutník. Nemáte
nějaký příspěvek, třeba vycházející z nějaké prázdninové
cesty, osobní zkušenosti či četby, reflexi dění ve sboru a
společnosti?

Železniční 477, 330 03 Chrást, 
č. účtu: 722349319/0800

Farář: Karel Šimr, mobil 739 244 774, 
e-mail: karel.simr@evangnet.cz  

chrast.evangnet.cz
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